

JULIA IDLIS

STSEENARIST
SCREENWRITER

STSEENARIST



Haridus	Кандидат филологических наук (Московский государственный университет, 2006) Сценарист (Московская школа кино, сценарный факультет, 2014)
Emakeel	Русский
Võõrkeeled	Английский (бегло) Французский (чтение со словарем) Немецкий (чтение со словарем) Испанский (чтение со словарем) Эстонский (чтение со словарем).
E-post	jidlis@gmail.com
Töökogemused	Сценарист, скрипт-доктор, игровой сценарист. С 2007 по 2013 – кинокритик, редактор отдела культуры в еженедельном журнале “Русский Репортер”. С 2011 – автор сценариев к документальным и игровым телесериалам и кинофильмам. Преподавала сторителлинг, творческое письмо и сценарное мастерство в Москве (Россия), Праге (Чехия) и Таллине (Эстония). С 2016 года – игровой сценарист, разрабатываю сценарии и нарративный дизайн для мобильных игр.
Looming	Полнометражные фильмы: “Авантюристы” (2014, авантюрная драма) – соавтор сценария; “Бег” (2019, мистический триллер) – автор идеи и сценария. Сериалы: “Толстые: большая династия” (2013, 8-серийный документальный сериал, канал “Культура”) – соавтор сценария; “Фарца” (2015, 8-серийная драма, Первый канал, Netflix) – автор сценария.

	<p>Игры: The X-Files: Deep State (2018, Creative Mobile & FoxNext Games по лицензии кинокомпании 20th Century Fox) – игровой сценарист.</p>
Tunnustused, auhinnad	Независимая литературная премия “Дебют” (в номинации “Литературная критика и эссеистика”) - 2004
Esinemine meedias	<p>Википедия: https://ru.wikipedia.org/wiki/%D0%98%D0%B4%D0%BB%D0%B8%D1%81_%D0%AE%D0%BB%D0%B8%D1%8F_%D0%91%D0%BE%D1%80%D0%B8%D1%81%D0%BE%D0%B2%D0%BD%D0%B0</p> <p>IMDB.com: https://www.imdb.com/name/nm6301426/?ref_=nv_sr_1</p> <p>Интервью в программе «Школа злословия» (НТВ, 2014): https://25.ntv.ru/video/729484/</p>
Visuaalne materjal	<p>«Авантюристы» (трейлер): https://www.youtube.com/watch?v=nLFwpGZxEMc «Фарца» (трейлер): https://www.youtube.com/watch?v=8Ff8b4J-oWc The X-Files: Deep State: http://xfilesgame.com/ «Толстые: большая династия» (серии 5 и 6): https://www.youtube.com/watch?v=iTIYNNwg3QY&index=5&list=PLBK2ybnIAsfm3A9uXroX9sMLbRxVvmstD, https://www.youtube.com/watch?v=OKnu0Bq5i-w&index=6&list=PLBK2ybnIAsfm3A9uXroX9sMLbRxVvmstD</p>
Mida eelistan kirjutada	Драма, мистика, хоррор. Полнометражные игровые фильмы и сериалы.
SCREENWRITER	
Short biography	<p>I have worked as a screenwriter since 2011, when I co-wrote the script for a documentary TV series ‘The Tolstoys’ produced for the Culture Channel in Russia. Since then I’ve written, co-written, and doctored scripts for short and full-length feature films and TV series in Russia. One of the TV series I wrote was bought by Netflix (‘Fartsa’).</p> <p>I come from Moscow, Russia, but I am based in Tallinn, Estonia since 2017. Since 2016 I have also worked as a game writer with the Estonian-based mobile games publisher Creative Mobile. I write film, TV, and game scripts in Russian and in English and work as a screenwriter with production companies in Russia and Europe.</p> <p>I have also taught intensive courses in storytelling, creative writing, narrative design, and screenwriting in Moscow (Russia), Prague (Czech Republic), Tallinn (Estonia).</p> <p>I am Ph.D. in philology (got the degree from the Moscow State University in 2006) and have a higher education in screenwriting (from the Moscow Film School, 2014). I am also a published poet and writer in Russia, with several books of poems and a non-fiction book on the history of blogging in Russia published between 2003 and 2010.</p>
Works	<p>“The Adventurers” (2014, feature film, drama) “The Run” (2019, feature film, thriller) “Fartsa” (2015, 8-part TV drama, available on Netflix) The X-Files: Deep State (mobile game licensed by 20th Century Fox Film Corporation)</p>
Languages	<p>Russian (native) English (fluent, C2 level) French (A2 level) German (A2 level) Spanish (A2 level) Estonian (A1 level)</p>

I prefer to write...	Feature films and TV dramas, psychological and historical dramas, thrillers, horrors, murder mysteries.
Visuals	<p>«The Adventurers» (Russian trailer): https://www.youtube.com/watch?v=nLFwpGZxEMc</p> <p>«Fartsa» (Russian trailer): https://www.youtube.com/watch?v=8Ff8b4J-oWc</p> <p>The X-Files: Deep State: http://xfilesgame.com/</p> <p>«The Tolstoys» (parts 5 and 6): https://www.youtube.com/watch?v=iTIYNNwg3QY&index=5&list=PLBK2ybnIAsfm3A9uXroX9sMLbRxVvmstD, https://www.youtube.com/watch?v=OKnu0Bq5i-w&index=6&list=PLBK2ybnIAsfm3A9uXroX9sMLbRxVvmstD</p>
Website / blog	<p>Wikipedia page: https://ru.wikipedia.org/wiki/%D0%98%D0%B4%D0%BB%D0%B8%D1%81_%D0%AE%D0%BB%D0%B8%D1%8F_%D0%91%D0%BE%D1%80%D0%B8%D1%81%D0%BE%D0%B2%D0%BD%D0%B0</p> <p>IMDB.com: https://www.imdb.com/name/nm6301426/?ref_=nv_sr_1</p>
Contact	jidlis@gmail.com

Viimati muudetud: jaanuar 2019